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Formandens beretning  
 
Borgerforeningens arbejde 

 i Ravsted Sogn 2022/2023 

Vi har haft gang i rigtig mange aktiviteter.  

Nu skal vi kigge på, hvad vi har arbejdet 

med i året der gik

Ny bro over Hvirlå – et af 

årets resultater 👍



Vi har haft en del udskiftning i bestyrelsen

• Verner Bossen valgte at stoppe, da han flyttede til Hellevad 

• Vores medlem Ole købmand døde efter hjertestop 

• Vores kasserer Nina fik hjertestop, men overlevede, men har valgt at 
stoppe som kasserer 

• Vi har måttet indkalde vores suppleanter



Arbejdsmetode:  
Små arbejdsgrupper i hverdagen
• Legepladsudvalg 

• Byggeudvalg 

• Grøn gruppe 

• PR-gruppe Hjemmeside, Facebook 

• Flaggruppe 
Vi danner grupperne efter behov, og så kan vi melde os til de grupper, vi 
har interesse for 
Vi hjælper alle til med legepladsen et par gange om året 
Samt hjælper med ophæng af flag ved behov for vikar



Legeplads:
• Vi vedligeholder legepladsen 

• Der er årlig inspektion, hvor vi sørger for at rette op på fejl og mangler

Vi har planer om at 
nedbringe arealet 
med grus, da der er 
meget vedligehold



Byggeudvalg:  
”Hvordan kan vi få flere lejeboliger i Ravsted”
• Vi har arbejdet med følgende: 

• Vi har haft besøg af alle borgerforeninger i kommunen d. 24.01.23, hvor vi talte 
om behov for boliger set i forhold til befolkningsudvikling samt forslag til 
hvordan man griber opgaven an 

- Set fra boligforening, fra kommunen, fra vores borgerforenings side 

• Vi har gennemført en brugerundersøgelse på Facebook 

• Vi har kontaktet mulige private investorer samt ejere af ejendomme til 
nedrivning 

• Vi har skrevet en ansøgning til kommunen, hvor vi beder om 8 almennyttige 
boliger bygget i Ravsted 

• Nu afventer vi …



Grøn gruppe:
• Pasning af grønne områder:  

• Borgerforeningen har plantet forårsløg – Korup, Hejsel og på Hvirlåvej 

• Margrethe-egen – ny (gammel) opgave 

• Vi har fået bevilget penge til ny buskrydder af Byfesten – tak for det 

• Den ”gamle” grønne gruppe klipper fortsat græs. Kommunen har overtaget 
pasning i øvrigt



PR-gruppen i samarbejde med Jeppe 
Ny hjemmeside med flot design: www.Ravsted.dk



Flaggruppe:

Flagning:  

Det er en succes med bestilling af flagning i byen  

Thomas og Lars er flittige til at sætte op/tage ned  

Her har vi en indtægt til foreningen 

Prisen er 250,- for opsætning/nedtagning



Diverse opgaver i årets løb:
• Hjerte-starter ved LetKøb 

• Vi har i Borgerforeningen overtaget pasning og vedligehold 

• Ny bro over Hvirlåen 
• Vi blev kontaktet af borger, da kommunen havde planer om at nedlægge broen – de 

mente ikke, den blev brugt 

• Opsætning af Info-standere i Fogderup, Korup og Ravsted 
• Til de borgere, som ikke kigger på Facebook er der opsat info-standere. Vi har søgt 

kommunen om midler til indkøb af standere 

• Årets bord-bænke-sæt i Korup 
• Vi søgte midler ved kommunen til indkøb 

• Åben Landsby 
• Vi deltog i planlægning af arrangement – der var en del møder 
• Og vi havde en stand 21. maj 2022, hvor vi uddelte blomsterfrø



Indvielse af ”Genbrug 2” december 2022

Endnu en genbrugs-skulptur er blevet opsat 

Denne gang i Skolegade.  

Vi inviterede på 

gløgg og æbleskiver,  

Der var mange gæster.



Faste opgaver 
25.marts 2023: Affaldsindsamling 

  

• Vi mødes på P-pladsen foran 
svømmebadet, hvor ruter 
bliver fordelt.  

• Efter et par timer samles vi til 
en grillpølse og sodavand. 

• Der foregår endvidere 
indsamling i Korup, Havsted 
og Fogderup



Juni 2022 Sankt Hans fest

Vi havde en fin Sankt Hans fest med godt vejr, velbesøgt.  

Karen Kling holdt båltalen. 



November 2022 
Opsætning af julebelysning

• Lys I den mørke tid 

• Vi har købt 3 juletræer  

• Samt påbegyndt udskiftning af 
lyskæder



Deltagelse i forskellige møde-fora 

➢Vi mener, det er vigtigt at deltage i møder med øvrige borgerforeninger i 
kommunen via DFU – det fælles udviklingsråd 

Her har vi også mulighed for kontakt til kommunalpolitikere 
Vi har tilmeldt os erfa-grupper vedr. : 

• fjernvarme og energifællesskaber 

• Samt solcelleanlæg og VE-anlæg 

➢Vi har afholdt fælles møde for alle foreninger i Ravsted i november, hvor 20 
foreninger var repræsenteret.  

➢Vi planlægger et info-møde i Ravsted vedr. vindmøller i april 

➢Vi forventer at holde info-møde vedr. fjernvarme i maj



Økonomi
• Vi søger kommunen om et årligt tilskud – en såkaldt 

grundtilskudspakke 

• Det betyder, at vi er sikret en fast indtægt: 
• 5000,- grundtilskud 
• 2000,- legepladstilskud til inspektion x 2 (Ravsted og Fogderup) 
• 2000,- tilskud til grønt vedligehold 

• Vi har igen i år lagt en seddel i borgernes postkasser, hvor vi 
informerer om kommende arrangementer samt opfordrer til at 
indbetale et beløb som kontingent 

• Vi har oprettet vores eget MobilePay-nummer



En stor tak skal lyde ….
Til slut … 

• Tak for opbakning i gruppen – til pasning af legeplads, opsætte 
flag, deltage i møder, I bidrager med energi og godt humør 

• Tak til Peter Krichau for plads til opbevaring og opsætning af 
julebelysning 

• Tak til vores faste hjælpere for hjælp til julebelysning, pasning af 
grill osv. 

• Tak til Ravstedhus for at vi må afholde Sankt Hans fest i parken 
samt sponsorat af skilt til skulptur 

• Tak til borgere i Ravsted, som er positive og bakker op om 
Borgerforeningens arbejde, når vi afholder arrangementer. Det 
giver os et skulderklap til at arbejde videre



Bord-bænkesæt i Korup

• Før • Efter


